
 

Aan:   College van B&W 

Via e-mail: raadsgriffie@hengelo.nl 

Datum:  25-01-2023 

Betreft:  Afval circulariteit en uitruil afvalstromen tbv nascheiden 

 

Geacht College,  

Al een jaar of vijf worden er pogingen gedaan om via bronscheiding een goede bijdrage te 

leveren aan de circulaire economie. Helaas moeten wij constateren dat in de afgelopen vijf 

jaar nauwelijks grondstoffen in de keten gebleven en gerecycled zijn.  

 

Tijdens de recente Politieke Markt (PM) over de 1e Afvalmonitor herhaalde  de wethouder, 

in het verlengde van haar voorganger, dat Hengelo het beter doet dan vergelijkbare 

gemeenten, daarbij de nadruk leggend op de lage hoeveelheid restafval per inwoner.  

 

Hengelo is koploper wat de hoeveelheid restafval betreft, maar dat is ook niet echt moeilijk 

als er grote hoeveelheden restafval in het PMD verdwijnen. Lokaal Hengelo is van mening 

dat de focus niet moet liggen op het aantal kg. restafval, maar op de werkelijke 

hoeveelheid grondstoffen die in de keten blijven. Het College is het hier met Lokaal 

Hengelo eens bij de beantwoording van de schriftelijke vragen voor het Technisch beraad. In 

haar antwoord  schrijft ze : “Wij zijn met u van mening dat de kwaliteit van het ingezameld 

materiaal van wezenlijk belang is. In het Circulair Materialenplan (CMP) dat vanaf 2025 het 

LAP vervangt komt de focus te liggen op de doelstellingen van Nederland circulair.” 

De hoeveelheid aan gerecycled afval is ronduit teleurstellend, nagenoeg niets. Blijkbaar zal 

dit College hier pas in 2025 aandacht aan geven. 

De blauwe lijn in de grafiek op pagina 5 (bijlage) vertoont eigenlijk geen stijgende lijn. 

Containertuintjes, BOA’s, voorlopers en snuffelaars hebben tot nu toe nauwelijks enige 

invloed gehad op de resultaten.  

Tijdens de PM werd de verwachting uitgesproken, dat diverse manieren van 

“gedragsbeïnvloeding” de problemen zouden kunnen oplossen. Wij van Lokaal Hengelo 

geloven daar niet in. Lokaal Hengelo vreest, dat de komende vijf jaar de problemen met 

bronscheiding niet opgelost gaan worden. Lokaal Hengelo is en blijft voorstander van het 

nascheiden van huishoudelijk afval , waarbij uiteindelijk een grotere hoeveelheid 

grondstoffen in de keten zal blijven. Tot twee keer toe is er onderzoek gedaan naar 

nascheiding. Daarbij is alleen gekeken naar de mogelijkheid tot het bouwen van een 

nascheidingsinstallatie bij Twence en dat bleek niet rendabel omdat de totale hoeveelheid 

restafval van de aandeelhoudende gemeenten hiervoor niet toereikend is. We betreuren in 

deze onderzoeken , dat er niet gekeken is naar de mogelijkheid om van andere gemeenten 

afval aan te trekken, immers voor verbranding wordt ook van heinde en ver afval 

aangetrokken.  

Niettemin zijn er meer afvalwegen die naar Hengelo leiden.  

Lokaal Hengelo heeft iets verder gekeken en het Hengelose probleem bij experts op het 

gebied van nascheiden onder de aandacht gebracht.  



Onze conclusie: In de afvalwereld is het uitruilen van afvalstromen niet ongebruikelijk.                 

Een voorbeeld is dichtbij: Restafval uit Munster wordt bij Twence verbrand en Munster krijgt 

GFT als retourvracht terug. Zo is het ook denkbaar om het Hengelose huishoudelijke afval 

bij een bedrijf te laten nascheiden, waarbij Twence voldoende huishoudelijk restafval 

terug krijgt om de verbrandingsovens te voeden.  

 

Lokaal Hengelo heeft de volgende vragen:  

1/ Is het college bereid om deze mogelijkheid (uitruil) te onderzoeken? Zo nee, waarom 

niet? 

2/ Gezien de nieuwe samenstelling van de coalitie, met in meerderheid partijen die in hun 

verkiezingsprogramma nascheiden aan de inwoner hadden beloofd, is dit college bereid : 

a. Met Twence het gesprek aan te gaan hoe nascheiden , met daarbij het extra 

aantrekken van afval o.a., gerealiseerd kan worden? 

b. Hierover (punt 1 en 2 a)  in 2023 naar de voltallige raad met voorstellen te komen en 

dit niet te laten afhangen van een praatgroep afval. Het is immers de rol van het 

College om met voorstellen te komen richting de raad die hier vervolgens hun 

controlerende taak over kan uitoefenen. 

3/ Waarom zal pas in 2025 echt werk gemaakt worden van een Circulair Materialenplan 

(CMP) en kan dit niet reeds eerder worden vorm gegeven? 

 

 

In afwachting van uw antwoorden. 

Glenn Dedecker 

Fractie Lokaal Hengelo 

 

 

Bijlage : Uit de eerste afvalmonitor 2022 (december 2022) 

  


